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HRVATSKI JUDO SAVEZ 
 

 
IZVJEŠTAJ O RADU HJS 

Osvrt na rezultate i aktivnosti u 2017. godini1 
 
 
Daljnji napredak 
 
Napredak sportskog saveza može se promatrati kroz nekoliko pokazatelja, ali na prvome mjestu uvijek su 
ostvareni rezultati i njihov kontinuitet. Možemo zaista biti sretni ponosni što su nam naši sportaši, treneri 
i klubovi i u 2017. godini pokazali da su svojim znanjima i izvedbama međunarodno konkurentni i to u 
svim dobnim uzrastima. 
 
U seniorskoj konkurenciji ostvarili smo izuzetne rezultate s osvojene čak tri brončane medalje što je 
povijesni rezultat, a uz to se nastavljaju izuzetni rezultati u juniorskoj, kadetskoj i mlađe seniorskoj 
konkurenciji. Time smo pokazali da smo u stanju nositi se sa sve intenzivnijom konkurencijom na 
europskoj i svjetskoj judo sceni i da su naši treneri (izbornici i klupski treneri) u stanju pratiti napredak 
juda u svijetu, a on je u kontinuiranom usponu. Prate ga i dosta česte promjene pravila što umnogome 
otežava rad i trenera i sudaca pa su razumljive i povremene rasprave na relaciji suci – treneri. 
 
Proteklo razdoblje koje smo analizirali pokazalo je da HJS na većim međunarodnim natjecanjima osvaja 
prosječno 60-70 medalja s rekordom u 2016. godini od ostvarenih čak 90 medalja u svim uzrastima. U 
2017. godini približili smo se tom rekordu s osvojenih 85 medalje što svjedoči o kontinuitetu osvajanja 
značajnih rezultata i daljnjem razvoju hrvatskog juda. 
 
Iako se još ne možemo uspješno boriti s činjenicom slabije rasprostranjenosti juda u nekim područjima 
Hrvatske što nam je kontinuirani nedostatak, ali nije problem i nadalje smo izuzetno uspješni organizator 
velikih natjecanja (Grand Prix u Zagrebu, Europski seniorski kup u Dubrovniku, Kadetski kup u Zagrebu) 
kao i priredbi u kojima je HJS suorganizator (Judo festival i znanstvena konferencija u Poreču) i koje 
značajno pridonose popularnosti juda u Hrvatskoj. Uz naše sportaše koji se često vraćaju kući s osvojenim 
medaljama, medijska prezentacija našeg sporta u svim je medijima (novine, TV, Internet i društvene 
mreže) u rastu.  
 
Rastu hrvatskog juda pridnijeli su i naši stalni sponzori i partneri kao što je HEP d.d. koji nam omogućuju 
da budžet HOO-a za redovne i razvojne programe nadopunimo vlastitim sredstvima i tako omogućimo 
svim potencijalnim osvajačima medalja prisustvovanje natjecanjima i pripremama koje im mogu donijeti 
napredak. 
 

 
 
 

                                                 
1 Izvještaj je dopunjen korištenjem i citiranjem  izvještaja predsjednika komisija HJS-a:  
Slobodana Preradovića, Hrvoja Sertića, Slaviše Bradića, Davora Marinića i Mirjane Bošnjak Kobaš. Korištene su i 
informacije Tajništva i glasnogovornika HJS-a. 
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Ostvareni vrhunski sportski rezultati 
 
Kao što je uvodno navedeno u 2017. godini ostvareni su izvrsni rezultati u svim uzrastima, i što je 
najvažnije i nadalje je očuvan kontinuitet u ostvarivanju vrhunskih rezultata. Osvojene medalje u 2017. 
godini, u svim uzrastima, a rezultat su rada:  
 
KADETA: U 2017.. godini kadeti su donijeli 26 medalja (za 5 više u odnosu na 2016. godinu), medalje su 
osvojila 3 kadeta i 6 kadetkinja.  Na Europskom prvenstvu zlatne medalje su osvojile Ana Viktorija Puljiz i 
Lara Cvjetko dok je Helena Vuković postala svjetska kadetska prvakinja za što je i proglašena najboljom 
mladom sportašicom (HOO - nagrada Dražen Petrović).  
 
JUNIORA: U 2017. godini juniori su ukupno osvojili 16 medalja, pretežno juniorke, a rezultat je nešto 
slabiji nego prethodne godine. Lea Gobec osvojila je brončanu medalju na Europskom prvenstvu dok su 
na svjetskom prvenstvu osvojena dva peta. 
 
MLAĐIH SENIORA: I u konkurenciji mlađih senira nastavljaju se dobri rezultati iako nešto slabiji u odnosu 
na prethodnu godinu. Dominik Družeta osvojio je srebrnu medalju na Europskom prvenstvu i tako 
nastavio niz osvajanja medalja na ovome prvenstvu. 
 
SENIORA: Povećava se broj medalja koje osvajaju naši seniori. U 2017. godini osvojene su 33 medalja s 
međunarodnih natjecanja koja pratimo. Na europskom prvenstvu osvojene su 3 brončane medalje – 
Barbara Matić, Dominik Družeta i naša ženska reprezentacija (Šikić, Topolovec, Mišković Hasanbegović, 
Blagojević, Matić, Šutalo i Maranić) Kata natjecatelji koji su nastupili na većem broju turnira osvojili su 
dvije bronce, a jedna je osvojena na Europskom kata prvenstvu – Katia i Lucija Žunić.  
 
POSEBNI REZULTATI: Veterani su bili posebno uspješni i donijeli su 3 medalje s Europskog europskog 
prvenstva (Crnković, Šančić i ženska veteranska ekipa). Jelena i Lucija Brešković osvjale su medalje na 
prvenstvima za slijepe i slabovidne osobe, a Zvonimir Bulić i Mateo Holjevac s prvenstva osoba s 
posebnim potrebama. 
 
Za navedene rezultate moramo zahvaliti klupskim trenerima kao i trenerima izbornicima i trenerima 
reprezentacije – u 2017. godini to su bili Vladimir Preradović, Dean Ilić, Miroslav Novković, Goran 
Strmotić, Hrvoje Petranović, Boško Rozga, Tomislav Marijanović, Josip Šančić, Dragan Crnov, Mateo 
Semiz i Matija Frlić. 
 
Mogu se donijeti zaključci: 

• Nastavljaju se izuzetni rezultati u svim mlađim uzrastima, iako i nadalje s vrlo malim brojem 
muških natjecatelja 

• Nastavljaju se značajni seniorski rezultati 

• Nastavljaju se odlični rezultati u ekipnim natjecanjima ženske reprezentacije, ali koje neće biti 
moguće nastaviti zbog IJF odluke o miks timovima u kojima nam je konkurencija puno snažnija 

• Nastavljaju se vrlo dobri rezultati u kata natjecanjima kao i posebnim kategorijama sportaša. 
• Nastavljamo s osvajanjem HOO nagrada za mlade sportaše Dražen Petrović. 

Sredstva HOO-a i vlastita sredstva pomogla su ostvarenju svih planiranih natjecanja i priprema po 
pojedinim uzrastima, a u sljedećim godinama ovog olimpijskog ciklusa može se predvidjeti veći broj dana 
priprema u inozemstvu kako bi se ostvario cilj plasmana što većeg broja sportaša na Olimpijske igre 
Tokyo 2020. kao i osvajanje olimpijske medalje. 
 



 3

Edukacija i znanstveni rad 
 
Za postizanje vrhunskih sportskih rezultata natjecatelja u velikoj mjeri su zaslužni treneri. Stoga je 
edukacija trenera jedan od kontinuiranih ciljeva HJS-a. koji je potrebno ostvariti i zbog uvjeta postojećeg 
(kao i vjerojatno novoga)  Zakona o sportu. Kako smo konstatirali i prethodnih godina, taj se cilj počeo 
znatno brže ostvarivati suradnjom HJS-a i HOA-e, uz stalnu suradnju s Kineziološkim fakultetom iz 
Zagreba. Suradnja na području edukacije kadrova nastavljena je u 2017. godini u suradnji s Kineziološkim 
fakultetom i IJF Academy, odnosno Studijskim centrom za izobrazbu trenera na koji je upisano 10-tak 
studenata i to većina aktivnih natjecatelja i trenera. Također je jedna generacija zpočela i školovanje na 
KIF-u na modulu judo.  
 
Podizanje kvalitete rada postojećih trenera postiže se i stalnim obrazovanjem i proširivanjem znanja, a to 
je i cilj redovitih godišnjih trenerskih seminara u organizaciji Kineziološkog fakulteta i predsjednika STK, 
prof.dr.sc. H. Sertića koji je u lipnju 2017. godine u okviru Judo festivala u Poreču uspješno održao 19. 
trenerski licencni seminar i seminar za Kyu i DAN ispitivače, a najznačajnije teme odnosile su se na 
„Osnove krtanja u ne wazi“ i „Osnove kretanja u tachi wazi“. Predavači su osim prof. Sertića i S. Bradića 
bili i EJU eksperti: Patrick Roux, Jean Pierre Gibert i Vitaly Makarov. Sudionici seminara bili su „zadovoljni 
i impresionirani znanjem i izlaganjima sva tri EJU predavača“.2 
 
Broj i kvaliteta svih kata aktivnosti pod vodstvom S. Bradića raste, pa se Komisija tijekom 2017. godine 
bavila organizacijom kata seminara, kata natjecanja i edukacijom Tijekom 2017. godine održana su četiri 
seminara (Vinkovci, Rijeka, Poreč i Selce). Novost na državnom prvenstvu je uvođenje kategorize Randori 

no kate, što se pokazalo odličnim jer je nastupio veliki broj mladih natjecatelja. Međunarodni turnin 4. 
države (Njemačka, Slovenija, Švicarska i Austrija) proširen je sudjelovanjem Hrvatke na „5 država“.3 
 
Zadržan velik interes za polaganje za DAN pojaseve pa je 41 kandidata položiio majstorski ispit (32 za I. 
DAN). Održana su 3 polaganja za DAN pojaseve sa S.Bradićem kao predsjednikom ispitnih komisija 
(Dubrovnik, Rijeka i Solin)., dok je četvto prebačeno na siječanj 2018. godine  
 
U 2016. godini ukupno su 62 suca i pripravnika imala sudačku licencu, a 33 suca su sudila na službenim 
natjecanjima što je veći broj u odnosu na prošlu godinu. Stalna edukacija sudaca kao jedan od stalnih 
ciljeva HJS-a dobiva na važnosti i zbog dosta čestih promjena sudačkih pravila od strane IJF-a pa je 
potrebno osigurati da su svi suci, ali i treneri s takvim pravilima upoznati.  
Sudački seminar je u organizaciji Rukovoditelja suđenja, D. Marinića, održan u Samoboru u siječnju 2017. 
godine. Sudačku licencu su stekla 62 suca; za suce pripravnike polagao je 21 kandidat, a 6 sudaca je 
polagao za višu kategoriju i svi su položili. Kao i prethodne godine, na seminaru je sudjelovalo 18 
kandidatkinja što je visok postotak žena. HJS momentalno ima 6 aktivnih IJF sudaca, a od toga su 50% 
žene. Dugogodišnji IJF sudac Anto Prgomet službeno se oprostio od aktivnog međunarodnog suđenja. 
Rukovoditelj suđenja Davor Marinić u svom izvješću navodi velik broj slučajeva otkazivanja sudaca i 
potrebu organizacije 'pričuve' sudaca. U 2017. je udvostručio broj kriterijskih turnira za suce što se 
pokazalo odličnim potezom pa navodi da se osim omasovljenja sudaca i kvaliteta suđenja kontinuirano 
podiže. 
 

                                                 
2 Prema izvješću prof.dr.sc. Hrvoja Sertića, predsjednika Stručno-trenerske komisije HJS-a (Izvješće o aktivnostima 
iz domene Stručno-trenerske komisije HJS-a za 2017. godinu). 
3 Izvješće Slaviše Bradića i Komisije za kate i pojaseve. 
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HJS potiče i znanstveni rad koji najčešće provode kolege s Kineziološkog fakulteta u Zagrebu odnosno 
STK. U 2017. je u suradnji s KIF-om I EJU održana je treća znanstveno-stručna konferencija o judu pod 
nazivom “Primjenjiva istraživanja u judu” s temeljnim ciljem povezivanja znanosti i prakse u judu kao i 
stvaranja međunarodne mreže istraživača.  Izdan je Zbornik radova, izloženo je 20-tak radova te su bili 
prisutni znanstvenici i stručnjaci iz juda iz 11 zemalja dok su radovi predstavljeni u okviru tri sekcije. Kako 
je konferencija održana u sklopu Judo festival u Poreču, iskorištena je prilika kako bi se znanstvena i 
stručna istraživanja što više približila trenerima i sportašima. Istaknuti inozemni predavači bili su 
Emanuela Pierantozzi (bivša svjetska prvakinja te osvajačica 2 olimpijske medalje), Ezio Gamba (bivši 
Olimpijski i europski prvak, trener ruske reprezentacije i tajnik EJU) i Patrick Roux (bivši europski prvak, 
jedan od trenera ruske federacije). 
 
Moguće je izvesti sljedeće zaključke: 

• Edukacija trenera i sudaca je kontinuiran važan zadatak HJS-a na kome se kontinuirano radi I 
postiže odgovarajući napredak, 

• Redovito se održavaju trenerski licencni i sudački seminari – broj trenera I sudaca raste, sa 
znatnim udjelom žena kad je riječ o sucima, 

• Intenziviraju se sve kata aktivnosti – od one natjecateljske do edukacijske, 

• Kroz organizaciju konferencija potiče se znanstveni rad u judu I osobito povezivanje znanosti I 
struke koju valja I u buduće što više osnažiti. 

 
 
Sportska baza: klubovi i natjecatelji 
 
U 2017. godini na svih šest pojedinačnih prvenstava RH ukupno je nastupilo je 1.124 natjecatelja iz 221 
kluba. Time je broj natjecatelja malo porastao u odnosu na prethodnu godinu u kojoj smo bilježili pad.  
Odnos prmuških i ženskih natjecatelja na svim prvenstvima je 69% muških i 31% ženskih natjecatelja, što 
je neznatno bolji omjer u odnosu na 2016. godinu, ali relativno nepovoljan pa je potrebno razmotriti sve 
akcije kojima bi se taj omjer ublažio. Prthodna istraživanja su pokazala da se judo još uvijek percipira kao 
'muški' sport pa je potrebno pronaći argmente kojima se može privući i zadržati ženska populacija u judu. 
 
S ovime je povezan problem povećavanja naše baze sportaša. Već godinama S. Preradović kao 
Rukovoditelj natjecanja u svojim godišnjim izvješćima naglašava veliki broj gradova/sredina u Hrvatskoj u 
kojima nema niti jednog judo kluba. Rasprostranjenost juda u Hrvatskoj svakako je jedan od važnih 
ograničavajućih faktora razvoja. Tome se može pridružiti i činjenica da elik broj kluba ne nastupa na 
seniorskim prvenstvima, a dio kluba ne sudjeluje niti na prvenstvima za mlađe uzraste što je vjerojatno 
posljedica financijske situacije u našim klubovima.  
 
Kategorizacija sportova koja još nije donesena na nacionalnoj razini, na pojedinim regionalnim razinama 
jest, pa se sredstva klubovima doznačuju sukladno kategoriji juda i ostvarenim rezultatima. Svima je 
otvorena mogućnost i sudjelovanje u Erasmus+ Sport EU fondovima, ali aplikacije nisu jednostavne i 
dosada niti HJS nije participirao, pa to ostaje kao otvoreno pitanje za buduća razdoblja. 
 
U 2017. godini ukupno je 28 natjecatelja koristilo razvojne programe HOO-a, uz 3 napredovanja (5 
sportaša u Olimpijskom programu, 10 judoka u Programu 3,, 12 judoka u Programu 2. i 4 judoke u 
Programu 1. dok su 3 trenera bila u programu sufinanciranja HOO-a (1 trenera u kategoriji kvalitetnih 
trenera i 2 u kategoriji trenera mlađih dobnih skupina). Time se nastavlja niz izuzetnog korištenja 
razvojnih programa što govori o uspjehu naših mladih sportaša čime se izdvajamo u odnosu na mnoge 
druge sportove. 
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I nadalje je validan zaključak o relativno maloj bazi judaša u Hrvatskoj koja zasad ne predstavlja problem 
u smislu ostvarivanja dobrih rezultata, ali riječ je o svojevrsnom dugoročnom problemu na čijem 
ublažavanju treba kontinuirano i sustavno raditi, a dosada nije započeto. Zbog još uvijek velikog broja 
gradova i čitavih regija u kojima ne djeluje niti jedan judo klub potrebna je suradnja lokalne sportske 
zajednice, gradskih i/ili općinskih poglavarstava i Hrvatskog judo saveza. Dakle, i nadalje HJS neće moći 
samostalno djelovati na ovome području iako svakako može djelovati na veće uključivanje županijskih 
judo saveza u rješavanje ove problematike. Bez zajedničkog rada, na ovom području neće biti većih 
pomaka. 
 
Zaključci: 

• Nema značajnijih pomaka u broju natjecatelja i broju klubova pa je dugoročna ograničavajući 
faktor rasta hrvatskog juda – mali broj klubova i natjecatelja. 

• Broj natjecatelja u razvojnim programima i nadalje je velik što zajedno s postignutim rezultatima 
govori o većoj natjecateljskoj kvaliteti, osobito u mlađim uzrastima, 

• Nastavlja se kvalitetna organizacija državnih prvenstava (uočeni problem nedostatka 
elektronskih kartica što nemogućuje identifikaciju natjecatelja) 

• Udio ženske populacije stagnira i nedovoljne su promotivne aktivnosti privlačenja ženske 
populacije u judo – nedostaju izvori financiranja za uspostavu razvojnog projekta na ovu temu. 

 

Kontinuitet u organizaciji velikih natjecanja 
 
Osim izuzetnih rezultata, 2017. godinu, kao i prethodne, svakako su obilježile i priredbe međunarodne 
važnosti. Potrebno je uvijek istaknuti da su međunarodna događanja važna s jedne strane jer omogućuju 
sportašima važno natjecanje i stjecanje iskustva u zemlji, a s druge strane, znatno pridonose jačanju 
popularnosti juda i privlačenju sponzora koji se putem medija dodatno promoviraju. 
 
U 2017. godini bila su organizirana sljedeća natjecanja: 
 

• Europski kadetski kup u Zagrebu: Naš tradicionalni EJU Europski kadetski kup u Zagrebu kao i 
prethodne godine okupio je 790 natjecatelja; dio natjecatelja zbog duljine natjecanja nije izabrao 
doći u Zagreb pa se za sljedeću godinu postavlja pitanje promjene lokacije s obzirom da Sutinska 
vrela nisu u mogućnosti primiti veći broj natjecatelja kao i popratnog sportskog osoblja. Izuzetno 
raduje što je naš kadetski kup već nekoliko godina od strane EJU-a evaluiran među tri najbolja 
kadetska kupa u Europi.   

 

• Grand Prix u Zagrebu: Najveći međunarodni događaj za nas svjetskog seniorskog natjecanja u 
programu World Tour-a IJF-a  koje je održano po peti puta u Hrvatskoj, u rujnu u Zagrebu. 
Sudjelovala su 294 natjecatelja iz 47 zemalja svijeta. Kvaliteta organizacije i mogućnost medijskog 
prisustvovanja (prijenos u 109 zemalja u HD tehnici) privlačna je sponzorima pa očekujemo veće 
zanimanje za nastavak organizacije GP u 2018. godini. Organizirano je i druženje s djecom – Kid's 
day uz osvajaće olimpijskih medalja Ilidaisa i Huizingu što je 'osvježilo' cijelo natjecanje. 
 

• Europski seniorski kup u Dubrovniku: 2017. godine kup je održan treći puta i ukupno okupio više 
od 400 natjecatelja, trenera i sportskih djelatnika. Uz odličnu organizaciju te privlačnost i 
popularnost Dubrovnika kao turističke destinacije, ovo seniorsko natjecanje za mnoge zemlje 
ulazi u program seniorskih natjecanja. 
 



 6

• Judo Festival u Poreču: I u 2017. godini Judo festival u Poreču upotpunio je organizaciju velikih 
međunarodnih judo priredbi. Suradnja s EJU je uspješna pa se kroz desetak dana u Poreču 
održalo više natjecanja/priredbi i okupilo 1500 judaša iz 40 zemalja (OTC kamp i kampovi za U15, 
Judo i obitelj aktivnosti, znanstvena konferencija, ženski 'judo network').  
 

• Europsko Prvenstvo za veterane u Zagrebu: Zagreb je ugostio drugu godinu zaredom najbolje 
judo veterane Europe na Europskom veteranskom prvenstvu koje se od 15. do 18. lipnja održava 
u Domu sportova. Veliki interes za Europsko veteransko prvenstvo pokazuje se kroz čak 870 
prijavljenih iz 33 države diljem Europe. Tako je na tatamije Doma sportova izašlo 741 judaš i 129 
judašica, koji su se u 11 dobnih kategorija boriti za naslove europskih prvaka. 
 

• Svjetsko Prvenstvo za juniore u Zagrebu: Na tjedan dana Hrvatska je ponovno postala centar 
svjetskog juda. Nakon uspješnog IJF Judo Grand Prix-a, Dom sportova je ugostio najbolje juniore 
svijeta. Službeni ždrijeb je odredio put do svjetskih medalja za 590 judoka iz 83 zemlje s pet 
kontinenata. Do sada najveći izazov za Hrvatski judo savez, trebalo je izolirati led u dvorani 1 
Doma sportova, te urediti dvoranu do najmanjeg detalja kako bi se "ledena dvorana" pretvorila u 
onu s optimalnim uvjetima za judo.  
 

Svim navedenim natjecanjima i događanjima, uz svoje sportske rezultate, Hrvatska postaje važna 'judo 
destinacija', a time privlačna i medijima i potencijalnim sponzorima, pa u budućnosti taj potencijal treba 
samo još više promocijski iskoristiti. 
 
Uz međunarodna događanja organizacija nacionalnih prvenstava je važno područje djelovanja HJS-a, a 
za koje je sva manje zainteresiranih sredina pa je redoviti tehnički organizator – Zagrebački judo savez. U 
2017. godini i Judo savez Splitko-dalmatinske županije organizirao je prvenstvo Hrvatske za uzraste 
mlađih seniora i mlađih kadeta. Kao što napominje predsjednik Natjecateljske komisije i rukovoditelj 
natjecanja, Slobodan Preradović, održavanje svih prvenstava u Zagrebu je najpovoljnije za sve klubove 
zbog geograskog položaja Zagreba, a i najkvalitetnije organizacije, ali se gubi mogućnost promoviranja 
juda u drugim sredinama. 
 
Kao što je istaknuto i u prethodnim izvješćima, već više godina se natjecatelji prijavljuju i elektronski 
žrijeb je prisutan na svim prvenstvima kao i CARE sustav za snimanje svake borbe kao pomoć u radu 
sudaca.  
 
Još uvijek vrlo mali broj klubova sudjeluje u ekipnim natjecanjima. Broj klubova koji sudjeluju u nekoj od 
liga ne povećava se, ali je ipak važan jer osigurava financiranje na lokalnoj razini klubovima koji sudjeluju 
o liga natjecanjima. 
 
Zaključci: 

• Kontinuirani je rad i napor HJS-a usmjeren na organizaciju velikih međunarodnih natjecanja i 
priredbi – osobit doprinos organizacije natjecanja i postizanja odličnih rezultata privukao je 
sponzore i osigurao znatno veću prepoznatljivost juda među olimpijskim sportovima 

• Posebne manifestacije kao što je Judo Festival u Poreču izuzetno povoljno promiču sve 
vrijednosti našeg sporta i medijski su privlačne 

• Organizacija nacionalnih prvenstava vrlo je kvalitetna. 
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 Posebni projekti i mediji 
 
Jedan od važnih srednjoročnih ciljeva i područja djelovanja HJS-a odnosi se na posebne projekte kojima 
se realiziraju ciljevi vezani uz omasovljenje i popularizaciju našeg sporta. 
 
Projekt Hrvatskog judo saveza, “Judo u školama“ koji je započeo prije nekoliko godina nakon više lokalnih 
inicijativa prerastao je 2013. godine u nacionalni projekt. Da podsjetimo na kontinuitet projekta. Iako je 
izostala očekivana potpora od strane Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta, danas SDUŠ podržava 
ovaj project, iako u iznosu koji nije dovoljan za širenje projekta na sve sredine u Hrvatskoj.  Komisija za 
školski sport nastavila je promocijske aktivnosti na projektu i u 2017. Godiniizrađen je program 
obilježavanja Svjetskog judo dana, a program je realiziran ponajviše u suradnji s osnovnim školama. 
Također je usuglašen prijedlog o Izmjenama I dopunama pravila za judo sport u Propisniku državnog 
prvenska školskih sportskih društava RH za školsku godinu 2017/2018.  
 
S. Bradić je u suradnji s M. Cetinićem i M. Jugom Dujakovićem održao predavanje na Ljetnoj školi 
kineziologa. Predsjednica Komisije za školski sport HJS-a Mirjana Bošnjak Kobaš nastavlja suradnju sa 
Hrvatskim školskim sportskim savezom u cilju povećanja broja ekipa koja nastupaju u sustavu školskih 
sportskih natjecanja u Hrvatskoj, a nadam se da će dobra suradnja dovesti I do financijske podrške za 
nabavu strunjača za rad u osnovnim školama. 
 
Kao što je u uvodu ovog izvješća navedeno, jedan od najvećih iskoraka našeg juda, dogodio se u 
medijskoj prezentaciji i popraćenosti našeg sporta koja je značajno narasla. Glasnogovornik saveza, 
Bruno Blumenschein, uz tajništvo saveza je vrlo kvalitetno svojim napisima i promptnim izvještavanjem 
djelovao na medije. Judo je bio prisutan u programima svih nacionalnih TV kuća (HTV, RTL, Sportska TV i 
Nova TV), postali smo standardni dio Sportskih novosti (u obliku najava natjecanja, rezultata, intervjua 
natjecatelja i trenera, zanimljivih priča), a u nacionalnim print i radio medijima bili smo prisutni kroz 
najave velikih natjecanja, rezultate kao i javljanja 'uživo'. Osim sportskog segmenta proširili smo 
pojavnost u medijima i rubrikama koje nisu striktno sportske. Važno je naglasiti da u prosjeku na razini 
godine imamo dvije jače objave mjesečno.  
 
Nova web stranica prilagođena je potrebama saveza, iako još uvijek s nepotpunim punjenjima 
odgovarajućih elemenata web arhitekture. Vijesti s rezultatima koji se unose odmah po završetku 
natjecanja zajedno s najatraktivnijim fotografijama djeluju izrazito promotivno i pokazuje profesionalnost 
cijelog našeg tima. Kontinuirano smo aktivni na Facebooku (ukupno 10.171 fan), Broj Instagram fanova 
CROjuda – 2834, a broj pregleda CROjudo sadržaja je 926.744..  
 
Svi glavni sportski rezultati i aktivnosti saveza svake su godine zabilježene u Judo magazinu (izdan broj 
9/2017), našem glasilu kojim također nastojimo djelovati promotivno i pokazati potencijalnim 
sponzorima sve naše aktivnost kao i istaknuti društvenu vrijednost našeg sporta. 
 
Zaključci: 

• Projekt „Judo u školama“ potrebno je i dalje intenzivirati, 

• Svi naši rezultati, natjecanja i druge manifestacije u velikoj mjeri su utjecali na našu sve veću 
prepoznatljivost, 

• Kontinuirano izdavanje Judo magazina informativno je i promotivno, 

• S obzirom na veliki broj sportova u Hrvatskoj, medijska prisutnost nam je izuzetno važan 
segment djelovanja i u ovome trenutku je u usponu, osobito prisutnost na društvenim mrežama. 
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Sponzorstva i financije 
 
Financijska sigurnost i stabilnost izuzetno je važna za djelovanje svakog nacionalnog sportskog saveza, pa 
tako i našeg. Uz vlastite prihode, izuzetno su nam važni prihodi koje po različitim kategorijama 
ostvarujemo od Hrvatskog olimpijskog odbora, kao i prihodi sponzora koji nam omogućuju rast i razvoj. 
 
Nakon više godina problema s privlačenjem sponzora naše aktivnosti su, uz pomoć članova UO HJS-a, 
ipak osigurale značajna sredstva više od (2.000.000,00 kn). Tako smo nakon uspješne 2016. godine i u 
2017. godini privukli nekoliko sponzora (OTP Banka, AutoWill - Opel, Janaf, Plinacro, B Travel), a HEP je i 
nadalje naš prvi "Zlatni sponzor".  
 
S obzirom na tek mali rast gospodarstva u 2017. godini mogućnosti povećanja sponzorskih iznosa nisu 
velika pa možemo biti u velikoj mjeri zadovoljni s ukupno ostvarenim financijama koje su u 2017. godini 
povećane u odnosu na prethodnu godinu  (posebno Financijsko izvješće). Iako su takva sredstva još 
uvijek nedovoljna, osobito za rast i širenje sporta u Hrvatskoj, ipak omogućavaju realizaciju najvećeg 
broja planiranih natjecanja i priprema svih naših reprezentacija.  
 
Zaključci: 

• Budžet HJS-a svake se godine povećava i omogućuje realizaciju velikog djela sportskog programa, 

• Sponzorska sredstva se također povećavaju, ali još uvijek nedovoljna za razvoj određenih 
projekata (npr. rasprostranjenost juda u zemlji, regionalni judo centri). 

 

Upravljanje i ostvarene suradnje 
 
Upravni odbor je tijekom 2017. godine održao 4 sjednice i više telefonskih i email sjednica prema 
dogovorenim područjima rada svakog člana U.O.  S obzirom na velik broj zadataka Tajništvo je dobro 
funkcioniralo, a informiranost članova UO je osigurao H. Lindi. S obzirom da je broj sastanaka Upravnog 
odbora smanjen u odnosu na prethodne godine, aktivnost i opterećenje pojedinih članova UO je znatna. 
 
Suradnja s medijima i stručnim službama HOO-a izrazito je intenzivirana u cilju ostvarivanja postavljenih 
ciljeva saveza (prisutnost na Vijeću HOO-a, skupštinama i sastancima pojedinih komisija radi poboljšanja 
uvjeta za judo kao i naše sportaše). Intenzivna suradnja se i u 2017. godini nastavila s našim krovnim 
organizacijama – EJU i IJF-om, jednim dijelom kroz aktivnosti naših djelatnika (H. Lindi) M. Krvavac), a 
drugim dijelom kroz organizaciju međunarodnih natjecanja i drugih manifestacija i djelovanjem u 
komisijama ove dvije organizacije. To nam omogućuje kontinuirano vrlo dobru informiranost o razvoju 
europskog i svjetskog juda i omogućuje nam da se osjećamo dijelom 'velike judo obitelji'. 
 
Za cjelokupan, uspješan rad HJS je nagrađen posebnom nagradom IJF-a za nacionalni savez s najvećim 
napretkom. Uvijek se može i više i bolje, ali svi koji se bavimo administrativnim radom u judu i 
profesionalno i volonterski dajemo odgovarajući doprinos razvoju našeg sporta.  
 
Zaključci: 

• Kontinuitet u postizanju kvalitetne suradnje sa svim krovnim organizacijama – HOO-om, te EJU i 
IJF-om stalan je poticaj za poboljšanje pojedinih aspekata našeg rada, 

• Broj i raznovrsnost poslova saveza sve je veća pa je efikasna organizacija rada Tajništva izuzetno 
važna. 
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ZAKLJUČAK 
 
Protekla godina je godina kontinuiteta postizanja napretka koji je vidljiv na svim područjima rada 
jednog nacionalnog saveza. Na prvome mjestu su tu sportski rezultati koji su odlični u svim uzrastima, 
a osobito oni seniorski. Uz organizaciju velikih sportskih priredbi i manifestacija nastavlja se dobra 
suradnja sa sponzorima, s HOO-om kao i Europskom judo unijom i Međunarodnom judo federacijom. 
 
Uz sportske rezultate i nadalje smo medijski dobro  prezentirani i judo postaje sve prepoznatljviji sport 
u Hrvatskoj.  U sljedećoj godini kao i u cijelom olimpijskom ciklusu potrebno se fokusirati na programe 
koji će omogućiti našim natjecateljima plasman na O.I., kao i na sve one projekte koji mogu pridonijeti 
povećanju rasprostranjenosti juda u zemlji. 
 
Zahvaljujem svima koji su nam pomogli u ostvarenju ciljeva u 2017. godini. 
 
 
 

Dr.sc. Sanda Čorak 
Predsjednica HJS 
    

 
 
 
 
Zagreb, 13. travnja 2018. 


